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Protokół Nr V/2019  
z posiedzenia V sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 27 czerwca 2019 roku 
 

Obrady Rady Gminy Fabianki rozpoczęły się o godz. 1605 i trwały do godz. 2021. Uczestniczyli w nich radni według 
załączonej listy obecności, sołtysi z terenu gminy, rady sołeckie, Sekretarz Gminy - Dorota Białkowska, Skarbnik 
Gminy- Wiesława Prajwos, Kierownik ZGK- Piotr Kujawski, Kierownik GOPS- Maria Skotnicka, Kierownik GZO- 
Wojciechowski Grzegorz Kierownik RFZ Marciniak Waldemar, Komendant Gminny OSP Dariusz Witkowski , 
Komendant Miejski Policji we Włocławku insp. Marcin Zaleśkiewicz. 
 

Ad.1 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia V sesji Rady Gminy Fabianki i po zapoznaniu 

się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kworum. Obecnych 
15 radnych. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatowych, Pana Wójta, pracowników 
Urzędu Gminy, sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 
Ad.2 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak  - zaproponował aby przyjąć do porządku obrad uchwały: 

1) w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunku zagospodarowania przestrzennego oraz  
         miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Fabianki, 

      2)    w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Szpetal Górny, 
      3)     w sprawie przyjęcia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego    
             dotyczącego organizacji dożynek powiatowych  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek V sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 

 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 

1. Otwarcie V sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie porządku sesji,    
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji, 
4. Zapoznanie się z informacją Policji na temat stanu bezpieczeństwa mieszkańców i porządku na      
    terenie Gminy,  
5. Analiza Działalności jednostek ochotniczych straży pożarnych na terenie Gminy Fabianki w 2018r. 
6. Zatwierdzenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach za  
    2018r. 
7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy Fabianki, 
8. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w szczególności z realizacji  uchwał 

Rady. 
9. Przedstawienie raportu o stanie Gminy, 
10. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy oraz przeprowadzenie debaty, 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania  Wójtowi Gminy Fabianki, 
12. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2018r: 
 a) zapoznanie z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
 b) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej i pozostałych komisji RG oraz Klubu „Jedność” w  
 sprawie przedłożonej informacji z wykonania budżetu Gminy Fabianki za 2018r,  
 c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania z  
 wykonania budżetu Gminy Fabianki za 2018r, 
 d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu  
 wykonania budżetu za 2018 rok. 
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13. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
14. Rozpatrzenie projektów uchwał:  
 

1) w sprawie zmiany budżetu na 2019r. 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2019 -2030, 

3)  w sprawie przyznania dotacji na dofinansowanie prac remontowo – konserwatorskich w kościele 
pod wezwaniem św. Jakuba Apostoła w Chełmicy Dużej , 

4)  w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, 

5)  w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunku zagospodarowania przestrzennego oraz 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Fabianki, 

6)  w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Szpetal Górny, 
7)  w sprawie przyjęcia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego 

dotyczącego organizacji dożynek powiatowych  

15. Interpelacje i zapytania radnych.   
16. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.  
17. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
18. Zakończenie sesji.  
 
Ad.3    
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu Nr III  sesji RG z dnia 13 
lutego  2019 r.  
 
Brak uwag.  Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła protokół 
Nr III/2019 sesji RG Fabianki z dnia 23 lutego  2019 roku.  (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu  Nr IV  sesji RG z dnia                            
11 kwietnia 2019r. 
 
Brak uwag. Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła protokół 
Nr IV/2019 sesji RG Fabianki z dnia 11 kwietnia  2019 roku. (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
Ad 4  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie obecnym na sali sprawozdania Policji na temat 

stanu bezpieczeństwa mieszkańców i porządku na terenie gminy. 
 
Komendant Miejski Policji we Włocławku insp. Marcin Zaleśkiewicz – przedstawił obecnym na sali 

sprawozdanie Policji na temat stanu bezpieczeństwa mieszkańców i porządku na terenie gminy.  
(w załączeniu do protokołu) 
 
Wójt Gminy –podziękował za współpracę, za podjęte działania i wsparcie . Poprosił  o wzmożenie kontroli 

ruchu drogowego na nowo wybudowanej ścieżce rowerowej, ze względu na to iż  wjeżdżają na  nią 
samochody i motocykle  urządzające sobie na niej wyścigi. 

 
Radny Mosakowski Wojciech – zapytał jak wygląda sytuacja narkomani, gdyż zauważył jej znaczny wzrost. 

Poprosił koordynatora Kwaśniewskiego Andrzeja oraz przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa aby 
zajęli się tym tematem.  
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – nadmienił ,że w żadnej gminie tak znacznie nie wzrosły przestępstwa jak 

w naszej. Zapytał dlaczego w gminie Fabianki ten przyrost jest tak wysoki. 
 
Komendant Miejski Policji we Włocławku insp. Marcin Zaleśkiewicz- podziękował Wójtowi Gminy Fabianki 

za współpracę . Nadmienił ,że temat bezpieczeństwa w ruchu drogowym jest im bardzo bliski i dobrze 
znany. Dodał ,że z pewnością  zwrócą uwagę na to co dzieje się na nowo wybudowanej ścieżce 
rowerowej. Poinformował ,że wzrost przestępstw narkotycznych jest po części związany z bliskością 
gminy do miasta Włocławek. 

 
- Brak pytań do sprawozdania 
 
Ad 5.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie obecnym na sali sprawozdania z działalności 

jednostek OSP w 2018 r. (w załączeniu do protokołu). 
 
Komendant Gminny OSP Dariusz Witkowski - przedstawił sprawozdanie z działalności jednostek OSP                     

w 2018 r. (w załączeniu do protokołu). 
 
Komendant Gminny OSP Dariusz Witkowski - podziękował Wójtowi za dobrą współpracę oraz pomoc . 

Nadmienił ,że życzy wszystkim dalszej owocnej współpracy. 
 
Prezes Gminny OSP Andrzej Zieliński – przedstawił dalszą część sprawozdania z działalności jednostek OSP 

w 2018 r. (w załączeniu do protokołu). 
 
Prezes Gminny OSP Andrzej Zieliński – poinformował ,że podczas powodzi został poproszony przez Wójta 

gminy Fabianki o udostępnienie przez jednostki OSP węży strażackich natomiast na tę chwilę niektóre  
jednostki nie otrzymały zwrotu węży i mają braki na stanie. Poprosił wójta  Gminy o pomoc w 
rozwiązaniu zaistniałej sytuacji . 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – podziękował  za dbanie o bezpieczeństwo mieszkańców oraz za pomoc 

przy organizowanych uroczystościach. 
 
Radny Stroiński Artur – podziękował za pomoc i współpracę przy zorganizowanym pikniku w Świątkowiźnie. 
 
Wójt Gminy - podziękował za całokształt współpracy oraz sprawne kierowanie jednostkami. Dodał, że jak 

wiadomo to straż cieszy się największym zaufaniem społecznym i chyli przed nimi wszystkimi czoło. 
Nadmienił ,że w kwestii węży strażackich winę ponosi pracownik Zakładu Gospodarki Komunalnej, 
który brał węże i nie spisywał ilości i jakości. Dodał, że ze strony własnej jak i Kierownika ZGK zaniechali 
czynności, natomiast wyciągnęli konsekwencje wobec pracownika. Poprosił  aby namawiać osoby w 
swoim najbliższym otoczeniu aby wstępowały do OSP i aby  rekrutacja była jak największa. 

 
Ad 6.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Kierownik GOPS o przedstawienie sprawozdania z 
działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach za rok 2018. 
 
Kierownik GOPS Maria Skotnicka – przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Fabiankach za rok 2018 (w załączeniu do protokołu). 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak –  w związku z brakiem pytań , zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach za rok 2018. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła 

sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach za rok 2018.   
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(w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
Ad.7  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak  – przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym od 14.02.2019r. do 27.06.2019r. Poinformował, że:   
 
1.  Wspólnie z Wójtem Gminy Panem Zbigniewem Słomskim uczestniczył  w spotkaniu ze Starostą Powiatu 

Włocławskiego Panem Romanem Gołębiewskim w temacie możliwości pomocy finansowej ze strony 

Powiatu na działania związane z usuwaniem skutków klęsk żywiołowych oraz organizacji  transportu 

publicznego.  

2. 14 kwietnia brał udział w „ XXI Powiatowej  Wystawie Stołów Wielkanocnych na Kujawach”, która odbyła 

się w Boniewie.  

3.  Uczestniczył w spotkaniach roboczych organizowanych przez Wójta Gminy Pana Zbigniewa Słomskiego w 

następujących tematach : 

- możliwości  zwiększenia zaopatrzenia mieszkańców w wodę w związku z nadchodzącymi upałami. 

Doświadczenie ostatnich lat pokazuje, jak ocieplenie się klimatu  ma wpływ na wzmaganie się procesu 

suszy, co skutkuje dużym poborem wody przez  mieszkańców i nie tylko na cele bytowe.   

 W spotkaniu uczestniczyło także  kierownictwo Zakładu Gospodarki Komunalnej w Fabiankach. 

- przygotowaniu placówek oświatowych do zakończenia roku szkolnego 2018/2019. W tym roku 

pożegnaliśmy ostatnich gimnazjalistów. Gimnazja  funkcjonowały przez okres 20 lat.  Wprowadzone w 

oświacie zmiany, w tym także związane z  likwidacją gimnazjów wprowadziły wiele problemów, którym 

placówki musiały sprostać.  

 - podsumowaniu zebrań wiejskich przeprowadzonych w sołectwach  

w związku z zarządzonymi przez Wójta Gminy Fabianki wyborami Sołtysów i członków Rad Sołeckich na 

kolejna kadencję. 

 Nastąpiły zmiany w trzech sołectwach, w których sołtysami zostali nowo wybrani : 

 -  Pan Henryk Przybyszewski– sołectwo Krępiny, 

 - Pan Artur Dykczyński-  sołectwo Stary Witoszyn, 

 - Pan Tomasz Krzyżanowski – sołectwo Kulin. 

4. Uczestniczył  w uroczystościach zakończenia roku szkolnego 2018/2019.  

5. 22 czerwca brał udział  w Gminnym Pikniku „ Powitanie lata”  który odbył się w Nasiegniewie. 

 
Brak pytań  
 
Ad.8  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia informacji                           
z bieżącej działalności oraz sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy.  
 
Wójt Gminy – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na III i IV sesji RG Fabianki (w 

załączeniu do protokołu). Następnie przedstawił sprawozdanie z działań w okresie międzysesyjnym                     

od 14.02.2019r. do 27.06.2019r. Poinformował, że:   
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1. 28 lutego gościliśmy w Urzędzie Gminy Fabianki ekspertów Banku Światowego z Panią Chyi-Yun-Huang 
na czele. Podczas spotkania omawiano problematykę planowania strategicznego i przestrzennego                         
w gminie i całym Włocławskim Obszarze Funkcjonalnym. Zaprezentowano wstępne wyniki analiz 
przygotowanych przez Bank Światowy dla obszaru, diagnozowano obszary rozwoju strategicznego                         
w Gminie Fabianki i przedstawiono planowane w najbliższych latach inwestycje. Kolejne spotkania miały 
miejsce we włocławskim Biurze Planowania Przestrzennego i Regionalnego. Efektem współpracy stało się 
wyznaczenie obszarów strategicznych dla rozwoju Włocławskiego Obszaru Funkcjonalnego (tereny 
inwestycyjne, mieszkaniowe, turystyczne) oraz przygotowanie SIWZ do zamówienia koncepcji wspólnych 
zasad tworzenia studiów ukierunkowani i warunków zagospodarowania przestrzennego gmin WOF-u. 
Spotkania odbywały się w ramach programu Banku Światowego pn. Catching-up Regions Initiative (CRI). 
Projekt ma na celu wypracowanie narzędzi prowadzenia spójnej, skoordynowanej polityki przestrzennej 
we Włocławskim Obszarze Funkcjonalnym. 

2. 13 marca w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu została podpisana umowa o dofinansowanie z 
wojewódzkiego RPO projektu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bogucin – III etap”. 
Kosztorysowa wartość zadania to niemal 1,7 mln zł. Z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
Gmina Fabianki otrzyma środki w wysokości ponad 1,1 mln zł. Projekt obejmuje kolejny etap budowy 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bogucin o długości 2,5 km, która umożliwi odprowadzenie ścieków 
z terenu nieruchomości zlokalizowanych wzdłuż dróg gminnych w Bogucinie. Roboty budowlane są 
planowane do połowy roku 2020. 

3. 20 marca wzięliśmy udział w konferencji pn. „Najważniejsze zmiany i możliwości otrzymania pomocy 
publicznej dla nowych projektów inwestycyjnych w ramach programu Cała Polska Strefą” w Delegaturze 
Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego we Włocławku zorganizowanej przez Pomorską 
Specjalną Strefę Ekonomiczną. Podczas konferencji omówiono nowe zasady wsparcia przedsiębiorców 
uruchamiających nowe inwestycje niezależnie od ich lokalizacji.  

4. 14 kwietnia w hali sportowej w Boniewie odbyła się „ XXI Powiatowa Wystawa Stołów Wielkanocnych na 
Kujawach”. Gminę Fabianki na wystawie reprezentowało „Koło Gospodyń Wiejskich” w Kulinie. Składam 
jeszcze raz serdeczne podziękowanie za trud i włożony wkład pracy dla członkiń koła w przygotowanie 
potraw wielkanocnych i dekoracji stołu oraz jego prezentację podczas wystawy,  a przede wszystkim 
kultywowanie naszej polskiej tradycji. Dodam, że zwróciłem się z wnioskiem do Starosty Włocławskiego 
o wspólną organizację w 2019 r. w gminie Fabianki Powiatowych Uroczystości Dożynkowych, które 
zostały zaplanowane na dzień 01 września br.   

5. 15 kwietnia złożyliśmy w Kujawsko-Pomorskim Urzędzie Wojewódzkim w Bydgoszczy wniosek o 
dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 190209C 
w miejscowości Chełmica Duża”. 

6. 30 kwietnia zakończona została realizacja projektu pn. „Czysta energia w Gminie Fabianki – budowa 
mikroinstalacji odnawialnych źródeł energii” współfinansowanego w 50% z Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Wartość projektu to 840 171,23 zł, w tym koszty 
kwalifikowane 751 825,02 zł. Gmina Fabianki wystąpi o refundację kosztów w kwocie 376 tys. zł. W 
ramach projektu zamontowano mikroinstalacje fotowoltaiczne na budynku szkoły w Cypriance, budynku 
urzędu gminy, kolektor słoneczny na budynku ZGK oraz mikroinstalacje na domach prywatnych: 15 
instalacji fotowoltaicznych i 8 pomp ciepła. Obecnie trwa ocena wniosku Gminy Fabianki o 
dofinansowanie II edycji projektu, w której zaplanowano budowę 65 mikroinstalacji fotowoltaicznych na 
budynkach mieszkańców gminy. Urząd Marszałkowski przesunął termin ogłoszenia wyników tego naboru 
z maja na sierpień br. 

7.  Na przełomie kwietnia i maja odbyłem kilka spotkań z przedstawicielami oraz dyrektorem naczelnym  
spółki gazowniczej  Polska Spółka Gazowa w temacie  gazyfikacji gminy Fabianki.  
Prowadzone były w tym temacie także rozmowy z  Burmistrzem Miasta Lipno, aby główny kolektor   
gazowy  był prowadzony przez naszą gminę do Miasta Lipna. Takie rozwiązanie na pewno przyspieszyłoby 
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i stworzyłoby bardziej korzystne warunki do rozbudowy sieci gazowniczej na terenie naszej gminy, a  w 
pierwszej kolejności  wszystkich przyległych miejscowości do drogi krajowej.  

8. 8 maja uczestniczyliśmy w Komitecie Sterującym OSI Włocławka w Urzędzie Miasta we Włocławku. Na 
zaktualizowaną listę podstawową projektów do realizacji w ramach polityki terytorialnej OSI Włocławka 
został na Komitecie wprowadzony projekt Gminy Fabianki pn. „Nowoczesna szkoła w nowoczesnej 
gminie – rozwój kompetencji kluczowych uczniów z gminy Fabianki”.Ww. projekt edukacyjny będzie 
realizowany w roku szkolnym 2020/2021 w szkołach podstawowych prowadzonych przez samorząd 
gminy. Ma on na celu podnoszenie kompetencji uczniów z nauk matematyczno-przyrodniczych, 
informatyki i języków obcych, a także wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z problemami 
szkolnymi. Wartość projektu to 400 tys. zł, z czego 95% zostanie sfinansowane z Europejskiego Funduszu 
Społecznego i Budżetu Państwa.     

9.    23 maja na wniosek Gminy Fabianki o dofinansowanie zadania pn. „Wykonanie nasadzeń drzew i 
krzewów na terenie Gminy Fabianki” otrzymał dofinansowanie w wysokości 9 650 zł z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Z dotacji zostanie zakupiony materiał 
szkółkarski do nasadzeń przy stadionie w Chełmicy-Cukrowni, przy „Orliku” w Szpetalu Górnym oraz 
wzdłuż ścieżki rowerowej Fabianki – Chełmica Duża. 

10. Odbyłem kilka spotkań ze Starostą Powiatu Włocławskiego Panem Romanem Gołębiewskim w 
następujących tematach : 
- organizacji transportu publicznego na terenie powiatu włocławskiego, obejmującego Gminę Fabianki, 
- najbliższych inwestycji drogowych tj. przebudowy dróg powiatowych,   
- możliwości udzielenia pomocy finansowej  ze strony Powiatu Włocławskiego  w sytuacjach kryzysowych  
związanych z klęskami żywiołowymi jak:  susze, nawałnice itp. Chodzi  o wsparcie w usuwaniu skutków 
klęsk żywiołowych. Szczególnie podkreślaliśmy potrzebę  poprawy warunków leczenia i dostępności do 
świadczeń leczniczych dla  naszych mieszkańców w placówce, jaką jest Zespół Wojewódzkich Przychodni 
Specjalistycznych. W niektórych spotkaniach uczestniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Adam Rejmak. 

11. Przeprowadziłem kilka spotkań w temacie poszukiwania środków finansowych z przeznaczeniem na 
budowę kanalizacji sanitarnej w szczególności na odcinku Szpetal Górny- Bogucin – Cyprianka oraz  
modernizacji sieci wodociągowej.  Są to miejscowości osiedlowe, co wymusza na nas podejmowanie w 
tym zakresie  strategicznych decyzji.  

12. 24 maja złożyliśmy do LGD Dorzecza Zgłowiączki w Choceniu wniosek o dofinansowanie z Regionalnego 
Programu Operacyjnego projektu budowy windy w Urzędzie Gminy Fabianki oraz dostosowania budynku 
do potrzeb osób starszych i z niepełnosprawnościami, którzy będą uczestniczyć w projektach społecznych 
współfinansowanych z Europejskiego Funduszu Społecznego. Kosztorysowa wartość projektu to 627 
317,28 zł, a wnioskowane dofinasowanie 529 518,52 zł (85%). Wniosek przejdzie najpierw procedurę 
oceny formalnej i merytorycznej w LGD Dorzecza Zgłowiączki, a następnie będzie weryfikowany przez 
Urząd Marszałkowski w Toruniu. Wyniki naboru zostaną ogłoszone w IV kwartale 2019 r. Realizacja 
zadania wynika z Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Fabianki. 

13. 29 maja zadanie pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 190209C w miejscowości Chełmica Duża” znalazło 
się na liście podstawowej projektów zakwalifikowanych do dofinansowania w konkursie Wojewody 
Kujawsko-Pomorskiego. Inwestycja o wartości 600 tys. zł zostanie w 60% z Funduszu Dróg 
Samorządowych. Przebudowa obejmie kilometrowy odcinek drogi, na której położony zostanie asfalt. 
Ponadto przebudowie zostanie poddane skrzyżowanie z drogą powiatową nr 2737C, dwa przystanki 
komunikacyjne, powstanie 350 m chodnika oraz przejście dla pieszych z aktywnym oznakowaniem.   

14. W Gminie Fabianki  odbyły się sprawozdawczo – wyborcze zebrania  wiejskie na których przeprowadzone 
zostały wybory Sołtysów i Rad Sołeckich na kolejną kadencję. Zmiany sołtysów nastąpiły  w trzech 
sołectwach.  

W sołectwie Krępiny sołtysem został Pan Henryk  Przybyszewski, 

W sołectwie Stary Witoszyn – sołtysem został Pan Artur Dykczyński.  
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W Sołectwie Kulin – sołtysem został Pan Tomasz Krzyżanowski. 

Gratuluję wyboru wszystkim sołtysom i członkom Rad Sołeckich i życzę dalszych wielu sukcesów i 
powodzenia w działalności społecznej oraz zapraszam do owocnej wzajemnej współpracy na rzecz 
rozwoju Sołectwa, Gminy Fabianki i jej mieszkańców. Jednocześnie składam podziękowania ustępującym 
Sołtysom Pani Mirosławie Przybyszewskiej, Panu Grzegorzowi Drzewieckiemu i Panu Mirosławowi 
Wasilewskiemu oraz ustępującym członkom rad sołeckich za zaangażowanie i duży wkład pracy na rzecz 
sołectwa i dobra jej mieszkańców. Nowo wybranym radom sołeckim życzę owocnej współpracy oraz  
wspierania Sołtysa i władz gminnych w działaniach na rzecz wspólnoty. 

15. Odbyłem trzy robocze spotkania z projektantami w temacie projektowania kanalizacji sanitarnej w 
miejscowości Szpetal Górny, na których poruszono szereg spraw technicznych m.in. weryfikacja 
przyłączy, rodzaje zastosowanej technologii itp. W projekcie przewidywane jest zastosowanie częściowe  
kanalizacji grawitacyjnej oraz  ciśnieniowej. W spotkaniu brali także przedstawiciele Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Fabiankach, którzy posiadają największą wiedzę praktyczną z racji prowadzonej 
działalności, w tym podejmowanych prac przy usuwaniu awarii urządzeń kanalizacyjnych oraz bieżącego 
ich serwisu i konserwacji. 

16. 7 czerwca w hali sportowej w Boniewie odbyło się uroczyste przekazanie sprzętu strażackiego 
zakupionego w ramach projektu pn. "Nowoczesne służby ratownicze - zakup sprzętu dla jednostek 
Ochotniczych Straży Pożarnych", współfinansowanego z RPO Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 
Sprzęt otrzymały również jednostki OSP z Gminy Fabianki. Liderem projektu jest Oddział Wojewódzki 
Związku OSP RP. Wartość projektu po stronie Gminy Fabianki to 23 400 zł, z czego 85% sfinansowane jest 
z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. Do naszych jednostek OSP trafiły pilarki do betonu, 
pilarka do drewna, hełm i radiotelefon. Zakupione zostanie jeszcze 6 kompletów ubrań specjalnych. 

17. Prowadzonych było kilka rozmów z przedstawicielami Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w sprawie 
organizowanych przetargów na dzierżawę gruntów ornych położonych w obrębie Nasiegniewo, a 
będących w zasobie Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. Pierwszy ogłoszony przetarg na dzierżawę 
gruntów został unieważniony  z uwagi na tzw. słupy. W tym momencie chciałbym  podziękować za  
merytoryczne podejście do  tematu i wsparcie naszych propozycji, co do organizacji przetargów Panu 
Witoldowi Dzierżak – zastępcy dyrektora  KOWR-u. oraz pracownikom terenowym. Obopólnie 
dopracowaliśmy formę  przetargu poprzez odstąpienie od przetargu ustnego i przejście na przetarg 
ograniczony ofertowy. Dzięki takiemu rozwiązaniu wyeliminowaliśmy negatywne zjawisko ( słupy) , a 
grunty obecnie dzierżawione są przez wielu okolicznych rolników.  

18. Inwestycja Gminy Fabianki pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 190212C w miejscowości Wilczeniec 
Fabiański” w czerwcu została zakwalifikowana do dofinasowania z Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020. Wartość kosztorysowa zadania to 360 tys. zł, poziom dofinansowania 
wynosi 63,63% kosztów tj. 228,5 tys. zł. Przebudowa obejmie odcinek 1 kilometra drogi, od PSZOK w 
Wilczeńcu Fabiańskim do skrzyżowania z drogą gminną nr 190211C.W dniu 28 czerwca zostanie  
podpisana  stosowna umowa w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu.   

19. W wyniku kilku rozmów ponownie został złożony wniosek w Krajowym Ośrodku Wsparcia Rolnictwa o 
pozyskanie gruntów z przeznaczeniem pod organizację cmentarza w Chełmicy Dużej. Sprawa jest w toku. 
Występuje konieczność  dokonania podziału gruntów. Myślę, że niebawem  uda się zakończyć temat 
pozyskania  gruntów na powyższy cel.  

20. 10 czerwca otrzymaliśmy wpłatę drugiej transzy środków z Europejskiego Funduszu Społecznego i 
Budżetu Państwa w wysokości 102 tys. zł na realizację projektu edukacyjnego pn. „Innowacyjna edukacja 
w gminie Fabianki – II edycja”. Projekt wdrażany jest od 1 września ubiegłego roku w szkołach 
podstawowych w Fabiankach, Cypriance, Nasiegniewie i Świątkowiźnie.  

W ramach projektu realizowane są bezpłatne zajęcia pozalekcyjne w zakresie:  

 technologii informacyjno-komunikacyjnych (TIK), 
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 nauk matematyczno-przyrodniczych,  

 nauczania przyrody w oparciu o metodę eksperymentu, 

 języków obcych. 

Inne typy zajęć adresowane są do uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi (w tym 
niepełnosprawnych) oraz uczniów zagrożonych przedwczesnym opuszczeniem systemu oświaty. 
Uczniowie starszych klas szkół podstawowych skorzystają z doradztwa edukacyjno-zawodowego. 

W ramach projektu uczestniczące w nim szkoły zostały doposażone w sprzęt komputerowy, tablice 
multimedialne oraz wyposażenie pracowni przedmiotowych: przyrodniczych, geograficznych, fizyko-
chemicznych i matematycznych. Wartość całego projektu to 300 tys. zł. W 95% jest on finansowany ze 
środków zewnętrznych. Gmina Fabianki wnosi 5% wkładu własnego rzeczowego (udostępnienie sal). 

21. Z  przedstawicielami Kujawsko – Pomorskiej  Izby Rolniczej  prowadziłem  rozmowy w temacie  trudnej 
sytuacji  panującej w rolnictwie związanej m.in. ze zmianami klimatycznymi oraz problemami w kwestii 
obrotu ziemią. Uważam, że należy dokonać zmiany niektórych zapisów ustawy dotyczących obrotu  
gruntami rolnymi o powierzchni do 30 arów i od 30 arów do hektara dla instytucji m.in. dla samorządów 
i przedsiębiorców.   

22. Odbyło się kolejne spotkanie  z przewoźnikiem realizującym regularne przewozy pasażerskie w ramach 
komunikacji publicznej  na linii Świątkowizna- Włocławek- Świątkowizna w sprawie  utrzymania 
nierentownych kursów w dni robocze oraz  wolne od pracy tj. soboty i niedziele. Przewoźnik zwrócił się 
do nas z wnioskiem o rekompensatę finansową kursów przewidzianych do likwidacji. W powyższej 
sprawie zwracali się także zaniepokojeni mieszkańcy gminy. Stosowny projekt umowy na dofinansowanie 
zostanie przygotowany na okres 4 miesięcy. 
INFORMACJA DODATKOWA  
Miesięczny koszt dofinansowania wynosi około 3.030 zł  

23. Prowadzone były rozmowy z przedstawicielami Banku Gospodarki  Krajowej w temacie przyspieszenia  
działań związanych z przystąpieniem do budowy wielorodzinnego bloku czynszowego. Obecnie jesteśmy 
na etapie wyceny działki przeznaczonej pod inwestycję, która będzie  stanowiła nasz wkład w realizowane 
zadanie.   

24. Reaktywowana została działalność Gminnej Spółki Wodnej, co stwarza nam możliwości w ubieganiu się 
o pozyskanie środków na udrażnianie istniejącej  melioracji, a także dokonywania wpłat ze strony 
mieszkańców na ten cel.  

25. Kontynuowane są dalsze rozmowy nad przejęciem  przedsiębiorstwa z terenu naszej gminy z 
przeznaczeniem pod działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej w Fabiankach.  Obecnie tematem 
rozmów są aspekty prawne i finansowe oraz rozpoznawanie rynku, po czym przedstawię Państwu szerszą 
informację. Wspólnie zastanowimy się nad koncepcją i podejmiemy stosowną decyzję. Powodem 
powyższych rozmów jest m.in. obecna trudna sytuacja dla przedsiębiorstw związana z pozyskaniem i 
utrzymaniem pracowników, co dotyczy także  naszego zakładu. Musimy zmierzać  ku większemu 
zatrudnieniu pracowników etatowych. Wiadomym wszystkim jest, że przez większość roku 
kalendarzowego ZGK  wykonuje  prace w terenie. Problemem jest  utrzymanie zwiększonej ilości etatów 
w miesiącach grudzień – kwiecień, kiedy  tych prac w terenie jest o wiele mniej, a co za tym idzie również 
spada zapotrzebowanie na siłę roboczą.  Aby temu zapobiec  należy rozszerzyć  działalność ZGK w 
okresach zimowych.  

W związku z powyższym  brałem udział w rozmowach  z kontrahentami  zagranicznymi, którzy byliby 
skłonni podpisać z nami umowę o współpracy i zwiększyć zapotrzebowanie na usługi, co niewątpliwie 
pozytywnie wpływie  na przyszłą działalność Zakładu, a także będzie elementem pozyskania dodatkowych 
środków finansowych  na rozwój naszych terenów. Przejęcie tego zakładu stworzyłoby szansę  
zatrudnienia nie tylko mężczyzn, ale i kobiet.   
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26. Śladem roku ubiegłego, także w tym roku kontynuowane są rozmowy z przedstawicielami Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  w  temacie przebudowy drogi krajowej nr 67. 
Wynikiem kilku spotkań mamy wyremontowaną drogę krajową na odcinku od ronda do tamy w Szpetalu 
Górnym oraz  aktualnie trwają prace związane z odświeżeniem  pasów drogowych na całym odcinku drogi 
krajowej. Prowadzone są także rozmowy w temacie budowy  ciągów pieszo- rowerowych tj. chodników. 

27. Z Zarządem Dróg Wojewódzkim prowadzone były rozmowy w sprawie remontu drogi wojewódzkiej  nr 
562 , a w szczególności kontynuacji  budowy ciągów pieszo – rowerowych  tj. chodników na odcinku od 
Szpetala Górnego do Nasiegniewa.  

28. Zakończone zostały i odebrane roboty na zadaniu: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości 
Szpetal Górny”.  Trwa procedura zgłaszania zakończenia robót do Nadzoru Budowlanego przed 
przystąpieniem do użytkowania. W związku z wnioskami mieszkańców o dodatkowe przyłącza odbyłem 
spotkania z inspektorami nadzoru i wykonawcami realizowanego zadania. 

29. 13 czerwca  uczestniczyłem w Zebraniu Przedstawicieli Banku Spółdzielczego w Kowalu. 
30. 19 czerwca  wpłynęła dotacja za zrealizowane zadanie  pn. „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w 

sołectwie Bogucin”  z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich.  Wysokość dotacji 738 tys. zł.  
31. Uczestniczyłem  w uroczystościach związanych z zakończeniem roku szkolnego 2018/2019  w gminnych 

placówkach oświatowych. Składam serdeczne podziękowanie Państwu Dyrektorom, kadrze 
pedagogicznej i pracownikom szkoły  za współpracę i zaangażowanie w dzieło kształcenia, wychowania i 
opieki, a tym samym rozwoju oświaty w Gminie Fabianki.  Proszę przyjąć  wyrazy naszego uznania z 
życzeniami wszelkiej pomyślności w życiu osobistym i zawodowym.   

32. 22 czerwca na placu osiedla mieszkaniowego Spółdzielni Mieszkaniowej  „ Ogrodnik”  w Nasiegniewie 
odbył się Piknik Gminny „ Powitanie lata”.  W programie pikniku odbyły się m.in. występy dzieci i 
młodzieży ze szkół z terenu Gminy Fabianki.   

33. Zakończone i odebrane zostało zadanie:  Przebudowa ścieżki rowerowej Fabianki – Chełmica Duża, które 
zostało zakwalifikowane do wsparcia z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020. Wartość 
kosztorysowa projektu wynosiła 375 tys. zł, natomiast  wartość umowy po przeprowadzonym  
postępowaniu przetargowym wyniosła  529.112,05 zł brutto. Ścieżka rowerowa połączyła centrum gminy 
z rekreacyjno-wypoczynkowymi terenami nad jeziorem. 

34. Odbywam szereg spotkań w terenie  z mieszkańcami  gminy  w godzinach popołudniowych, a nawet 
dniach wolnych od pracy. Jest to podyktowane koniecznością rozwiązania wielu problemów zgłaszanych 
przez naszych interweniujących mieszkańców, a nawet spraw będących w interesie gminy. Wielu 
mieszkańców z uwagi na swój system pracy np. pracujących poza granicami kraju, w delegacji itp.  nie 
zawsze może skorzystać z porady lub pomocy w dniach i godzinach pracy urzędu. Takie rozwiązanie 
pomaga nam także w wielu kwestiach spornych podjąć mediacje w obecności prawie wszystkich 
zainteresowanych stron.  

 

- brak pytań  
 
-Przerwa od 18.00 do 18.15 w obradach  
 
Ad.9  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Kierownikowi RFZ Waldemarowi Marciniakowi  w celu 

przedstawienia raportu o stanie gminy  
 
Kierownik RFZ Marciniak Waldemar – przedstawił raport o stanie gminy ( w załączeniu do protokołu), 
 
Ad.10  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy chciałby ktoś zabrać głos w sprawie raportu o stanie gminy. 
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Radna Szczepańska Ewa -  zapytała , co w związku z tartanem na stadionie w Chełmicy, gdyż przybyła tam 

jeszcze jedna łata i tartan nadal jest źle naprawiony, a  na poprzedniej sesji Pan Wójt mówił, że są po 
przeglądzie gwarancyjnym i został sporządzony protokół po którym wykonawca naprawił tartan, 
jednak uważał Pan , że jest to amatorska naprawa i dał termin 2 tyg. na konkretne działania  i jeśli w 
tym terminie wykonawca nie wykona konkretnej naprawy , będzie ściągał tartan i zakładał od nowa.  

 
Wójt Gminy – powiedział ,że w 3 miejscach są ubytki i prowadzą rozmowy z osobami nadzorującymi. Dodał 

,że tartan został przekazany do analizy  gdzie zostanie zbadany skład i jeśli wyjdzie, że wykonawca chciał 
nas oszukać to dojdzie do tego stopnia ,że będą musieli zdjąć połowę tartanu i położyć od nowa. 
Nadmienił ,że mają okres gwarancyjny i wszystkie niedociągnięcia będą usuwane . 

 
Radna Szczepańska Ewa – powiedziała ,że nie można dopuścić do sytuacji aby wycinano po kawałku tartan i 

łatano go w amatorski sposób.  
 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że ta naprawa była naprawą doraźną przed mitingiem lekkoatletycznym i 

chodziło o to aby naprawy dokonać w szybki sposób.  Dodał ,że nie jest w stanie określić czy robili to 
fachowcy czy amatorzy, natomiast po analizie składu wyciągną stosowne konsekwencje. 

 
Radna Szczepańska Ewa –  zapytała, czy trawa na boisku jeszcze się odrodzi gdyż poprzez uszkodzenie pompy 

nie była podlewana i uschła. Nadmieniła, że na stadionie brakuje urządzeń do pielęgnacji boiska i przed 
jednym z meczy piłkarze sami zorganizowali kosiarki i obcinali trawę . Dopowiedziała ,że w dalszym 
ciągu uważa iż stadion powinien być ogrodzony. Poprosiła aby uporządkować teren wokół stadionu. 
Powiedziała ,że na placu zabaw po opadach deszczu pojawia się błoto i kałużę.  Na koniec dodała ,że 
trzeba byłoby naprawić drogi gdyż pokruszyły się ze względu na brak nasypanych poboczy. 

 
Wójt Gminy – nadmienił ,że ma przy sobie wszystkie zlecenia na które były wykonywane pobocza. Dodał ,że 

przy każdych opadach deszczu na tego typu terenach będą ubytki. Nadmienił, iż mówił na każdej 
komisji ,że plac zabaw będzie skończony wraz z oddaniem stadionu. Odpowiedział ,że ogrodzenia w 
projekcie nie było i w ciągu roku będą musieli usiąść i przeznaczyć na ten cel środki. Odnośnie 
oczyszczenia terenu wokół stadionu odpowiedział ,że robią to swoimi siłami gdyż ceny usług 
drastycznie zdrożały.  

 
Radna Szczepańska Ewa – powiedziała ,że podczas budowy stadionu był inspektor nadzoru, który otrzymywał 

wynagrodzenie i powinien ponieść konsekwencję za to jak w tym momencie wygląda stadion. Dodała 
,że wójt nie odpowiedział jej na pytanie dlaczego trawa jest tak uschnięta i dlaczego nie była 
podlewana.  

 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że inspektorzy nadzoru są odpowiedzialni za stan boiska i po wynikach badań 

zostaną wyciągnięte konsekwencje. Nadmienił ,iż nieprawdą jest fakt, że trawa nie była podlewana , 
ponieważ w momencie uszkodzenia pomp była podlewana przez motopompy strażackie . 
Dopowiedział, że na tę chwilę trawa przez upały nie będzie podlewana gdyż są problemy z wodą.  

 
Mieszkaniec – zapytał radną Szczepańską co z dawną cukrownią, gdyż można byłoby z wójtem porozmawiać 

i dokonać jej zakupu.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poinformował, że nie jest to pytanie do Radnej Szczepańskiej. 
 
Radna Szczepańska Ewa – odpowiedziała ,że cukrownia została sprzedana przez syndyka kilka lat temu i cała 

jest w prywatnych rękach. Dodała ,że własnością która należy do gminy jest dawne kino i działka za 
kinem . 

 
Wójt Gminy -  odpowiedział ,że jest tam trzech  właścicieli gdzie komornik część gruntu chciał sprzedać. Dodał 

,że za ten grunt były zbyt duże pieniądze aby go odkupić. 
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Radna Szczepańska Ewa –  dopowiedziała, że mieszkańcowi chodzi zapewne o spławy a nie o główną 
cukrownię. Dodała, że tam były zaległości i nie wie czy ktoś to kupi gdyż jest to teren na którym jest 
pełno dołów i aby dokonać inwestycji trzeba byłoby nawieźć tam bardzo duże ilości ziemi. 

 
- brak pytań  
 
Ad.11 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi 

Gminy Fabianki. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 1 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” podjęła uchwałę 
Nr V/45/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 27 czerwca 2019 roku w sprawie udzielenia wotum zaufania 
Wójtowi Gminy Fabianki. (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
 
Ad.12 
 
a) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – odczytał obecnym treść uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Fabianki sprawozdaniu z 
wykonania budżetu gminy za 2018 rok oraz wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Fabianki o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Fabianki za wykonanie budżetu gminy za 2018 rok. 
(Opinie stanowią załączniki do protokołu). 

 
b) 
Radny Znajmiecki Marian - odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Fabianki o wykonaniu budżetu 

Gminy Fabianki za 2018 rok. 
 
Radny Cackowski Adam - odczytał wnioski z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wypracowane w 

dniu 24 czerwca 2019 roku. Poinformował że członkowie komisji przeanalizowali sprawozdanie 
finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok, nie zgłaszając do nich żadnych uwag .  

 
Radny Górecki Krzysztof – odczytał wnioski z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia , 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego wypracowane w dniu 24 czerwca 2019 roku dotyczące 
wykonania budżetu za 2018 rok. Poinformował, że członkowie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia , Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego przeanalizowali sprawozdanie finansowe oraz 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 r. Komisja nie zgłaszała żadnych uwag co do wykonania 
budżetu za 2018 r. 

 
Radny Mosakowski Wojciech – poinformował że Komisja  Rolnictwa , Rozwoju Gminy  i Spraw Budżetowych  

odbyła wspólne posiedzenie w dniu 24 czerwca 2019r, wraz  z pozostałymi komisjami i nie 
wypracowała wspólnego stanowiska odnośnie budżetu za 2018r. Dodał ,że opinia podlega 
indywidualnej ocenie przez członków  Komisji Rolnictwa , Rozwoju Gminy  i Spraw Budżetowych.  

 
Radny Błaszczyk Włodzimierz - poinformował, iż Klub Radnych „Jedność” na posiedzeniu w dniu 24.06.2019 

r. dokonał analizy sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 
Zapoznali się z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej i projektami uchwał wyżej wymienionych 
spraw. Omówiono projekt uchwały dotyczący udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Fabianki z 
tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. Radni Klubu nie zgłosili żadnych uwag i wniosków do 
sprawozdań oraz projektów uchwał i będą jednogłośnie głosowali za przyjęciem. Członkowie Klubu 
Radnych „Jedność” będą także głosowali jednogłośnie za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. Jednocześnie Radni 
Klubu złożyli podziękowania i gratulacje Wójtowi Gminy i pracownikom komórki finansowej Urzędu 
Gminy za bardzo dobre wykonanie budżetu w 2018 roku. 
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c) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Fabianki za 2018 r. 
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 14 „za”,                                             
1 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” podjęła uchwałę Nr V/46/2019  Rady Gminy Fabianki z dnia 27 czerwca 
2019 roku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy Fabianki za 2018 r. 
 
d) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie nad uchwałą w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. 
 
Rada Gminy Fabianki (w składzie 15 radnych) w głosowaniu jawnym : 14 „za”, 1 „wstrzymujący się”, 0 
„przeciw” podjęła uchwałę Nr V/47/2019 Rady Gminy Fabianki z dnia 27 czerwca 2019 roku w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Fabianki absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 r. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- Podziękował Pani Skarbnik oraz Panu Wójtowi za zrealizowanie budżetu. 
 
Wójt Zbigniew Słomski – Podziękował wszystkim a w szczególności Radnym za głos poparcia. Odpowiedział,  

Radnej Szczepańskiej, że nie jego inicjatywą było to aby piłkarze sami kosili trawę gdyż w tym dniu 
odwołał mecz i miał on się odbyć we Włocławku. Dodał, że bardzo dziękuje piłkarzom za poświęcenie 
i skoszenie trawy z własnej inicjatywy. 

 
Ad.13 
 
Radny Górecki Krzysztof – odczytał wniosek ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia , Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego , Komisji Rolnictwa ,Rozwoju Gminy i Spraw 
Budżetowych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej wypracowane na posiedzeniu 
w dniu 24 czerwca 2019 roku (w załączeniu do protokołu). 

 
Radny Błaszczyk Włodzimierz – odczytał wnioski z posiedzenia Klubu Radnych „Jedność” wypracowane w 

dniu 24.06.2019 r. Nadmienił, że Radni zapoznali się i dokonali szczegółowej analizy materiałów 
przygotowanych na V sesję Rady Gminy Fabianki w VIII kadencji, w tym ze sprawozdaniami i projektami 
uchwał.  Członkowie Klubu „Jedność” nie zgłosili żadnych poprawek i uwag do przedłożonych 
projektów uchwał. Będą jednogłośnie głosowali na V sesji Rady Gminy za ich przyjęciem.  

 
Ad.14  
 
pkt 1 ) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Panią Skarbnik Gminy Fabianki o przedstawienie uchwały w 

sprawie zmian do budżetu na 2019r. 
 
Skarbnik Gminy - poinformowała ,że w uchwale zmieniającej budżet zwiększamy dochody i wydatki o kwotę 

22.331,00 zł. Nadmieniła, że po zmianie dochody będą wynosiły 39,933.835,75 zł natomiast wydatki 
wyniosą 44.719.087,75 zł. Zmiany następują po stronie dochodów według załącznika nr 1 w dziale 
„Rolnictwo i Łowiectwo” gdzie kwota 508.000,00 zł zostaje przeniesiona z działu „Administracja 
Publiczna” . Dział „Pomoc Społeczna” zostaje zwiększony o 7.671,00zł . Dział „Rodzina” zwiększamy o 
14.660.00 zł. W kwestii wydatków  zmiany następują w dziale „Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa” gdzie zmniejszamy o kwotę  12.000,00 zł. Dział „Oświata i wychowanie” 
zmniejszamy o 14.478,00zł. Rozdział „Szkoły podstawowe” zmniejszamy o 20.723,00zł. Rozdział 
„Pozostałe działalności” zwiększamy o 6.245,00zł. Dział „Pomoc Społeczna” zwiększamy o 626,00zł. 
Rozdział 85214 zmniejszamy o 25.215,00zł. Rozdział „Ośrodki Pomocy Społecznej” zmniejszamy o 
7.045,00zł. Rozdział 85228 zwiększamy o         32.886,00 zł. Dział „Rodzina” zwiększamy o 21.705,00zł. 
Dział „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” przyjmujemy kwotę zdjętą z rozdziału  75412 o 
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kwotę 12.000,00zł. Dział „Kultura fizyczna” zwiększamy o kwotę 14.478,00zł. Rozdział „obiekty 
sportowe” zwiększamy o 14.400,00zł .Rozdział „Pozostałe działalności” zwiększamy o 78,00zł . 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak pytań do projektu zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie zmian do budżetu na 2019r. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/48/2019 z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie zmian do budżetu na 2019 r. 
 
2) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Panią Skarbnik Gminy Fabianki o przedstawienie uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2019- 2030. 
 
Skarbnik Gminy – nadmieniła ,że w tej uchwale uaktualnione zostają tylko kwoty wynikające z budżetu. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak pytań zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2019- 2030. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/49/2019 z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Fabianki na lata 2019- 2030. 
 
3) Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Pana Waldemara Marciniaka  o przedstawienie uchwały w 

sprawie przyznania dotacji na dofinansowanie prac remontowo – konserwatorskich w kościele pod 
wezwaniem św. Jakuba Apostoła w Chełmicy Dużej.  

 
Kierownik RFZ Marciniak Waldemar – poinformował, że w okresie zimowym nastąpiło uszkodzenie dachu 

kaplicy pogrzebowej stanowiącej integralną część zabytkowego kościoła w związku z czym wymaga 
pilnych prac remontowo konserwatorskich.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak pytań do projektu uchwały zarządził głosowanie . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/50/2019 z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie przyznania dotacji na dofinansowanie prac 
remontowo – konserwatorskich w kościele pod wezwaniem św. Jakuba Apostoła w Chełmicy Dużej.  
 
4) Przewodniczący RG Adam Rejmak- zapytał czy są jakieś pytania do uchwały w sprawie określenia wzoru 

wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak pytań do projektu uchwały zarządził głosowanie . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/51/2019 z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie  określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego.  
 
5) Przewodniczący RG Adam Rejmak- zapytał czy są jakieś pytania do uchwały w sprawie aktualności studium 

uwarunkowań i kierunku zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Fabianki. 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak pytań do projektu uchwały zarządził głosowanie . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/52/2019 z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie  aktualności studium uwarunkowań i kierunku 
zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Fabianki. 
6) 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak- zapytał czy są jakieś pytania do uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Szpetal  Górny. 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– z uwagi na brak pytań do projektu uchwały zarządził głosowanie . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 15 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/53/2019 z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w miejscowości Szpetal  Górny. 
 

7)  
 Przewodniczący RG Adam Rejmak- zapytał czy są jakieś pytania do uchwały w sprawie  przyjęcia zadania 

publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego dotyczącego organizacji dożynek 
powiatowych. 

 
Radny Mosakowski Wojciech – zapytał czy wiadomo jaki procent stanowi dofinansowanie w odniesieniu do 

całości kosztów organizacji dożynek.  
 
Sekretarz Gminy – odpowiedział ,że na tę chwilę nie znają jeszcze dokładnych kosztów organizacji dożynek. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały  . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 1 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr V/54/2019 z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie przyjęcia zadania publicznego z zakresu kultury 
i ochrony dziedzictwa narodowego dotyczącego organizacji dożynek powiatowych . 

 Ad.15 

Interpelacji – brak 

Radny Górecki Krzysztof – podziękował Wójtowi Gminy za wszelkie starania, które czyni odnośnie naprawy 
drogi krajowej biegnącej przez miejscowość Kulin oraz za ukończenie pierwszego etapu budowy 
chodnika i  współpracę z nowo powstałym kołem gospodyń wiejskich w Kulinie. Poprosił aby pomyśleć 
nad rondem zamiast obecnego skrzyżowania w miejscowości Kulin, ponieważ dochodzi tam do coraz 
większej liczby kolizji.  

Radny Mosakowski Wojciech – poinformował że OSP w Szpetal Górnym uzyskała 23.000,00 zł  w „Grant dla 
Włocławka „. Pogratulował uzyskanego sukcesu członkom OSP Szpetal Górny oraz Sołtysowi Szpetala 
Górnego.   

Radna Szczepańska Ewa -  poinformowała, że w miejscowości Kulin jest błędny napis na znaku i zamiast napisu 
„KULIN” jest napis „KUKLIN”. Nadmieniła, że między sesjami było spotkanie Komisji Oświaty i odbył się 
objazd po placówkach oświatowych, natomiast sprawozdanie z tego wyjazdu nie zostało 
przedstawione. Poprosiła o ustosunkowanie się przewodniczącego Komisji Oświaty odnośnie  
zaistniałej sytuacji.  

Radny Górecki Krzysztof – odpowiedział ,że tak jak zauważył to Radny Mosakowski, było to spotkanie 
wszystkich komisji i ciężko byłoby wypracować wnioski tylko z Komisją Oświaty z tego posiedzenia. 
Dodał ,że na kolejnej komisji zostaną opracowane wnioski i będą przedstawione na sesji.  

Radny Znajmiecki Marian – zapytał czy w tym roku ruszy budowa chodnika  na ulicy Płockiej w Szpetalu 
Górnym.  

Wójt Gminy – odpowiedział ,że w niedługim czasie pojawią się pracownicy ZGK i zaczną budowę chodnika.  

Radna Szczepańska Ewa -  zapytała, czy  winda dla osoby niepełnosprawnej w Chełmicy w bloku  działa ?. 
Dodała ,że mieszkańcy twierdzą iż winda nie działa i ta osoba niepełnosprawna nie może z niej 
korzystać.  

Wójt Gminy- nadmienił ,że  nie mogą ingerować w windę gdyż jest to własność prywatna.  

Radna Szczepańska Ewa – odpowiedziała ,że ZGK instalował windę.  
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Wójt Gminy- poinformował ,że pomagali w instalacji windy nieodpłatnie.  

Radna Szczepańska Ewa –  powiedziała ,że zainstalowali windę natomiast ona nie działa . 

Wójt Gminy -  odpowiedział ,że winda po instalacji działała. Dodał ,że jeśli w czasie eksploatacji uległa 
uszkodzeniu to właściciel powinien ponieść odpowiedzialność. Nadmienił ,że jeśli osoba zgłosiłaby się 
do niego to pomógłby jej w naprawie natomiast na tę chwilę nikt się nie pojawił ani też żaden wniosek 
nie wpłynął.  

Radny Zieliński Andrzej-  zapytał kiedy dalsza część budowy chodnika i jak daleko zostanie on wybudowany. 

Wójt Gminy – odpowiedział, że ma ze Starostą umowę dżentelmeńską i będzie realizowany odcinek  Witoszyn 
Nowy / Świątkowizna  i jest to odległość około 650 m w tym roku. Dodał ,że zostanie to podzielone na  
400m Witoszyn Nowy w 2 odcinkach.  

Radny Piotr Jetter -  poprosił , aby uzupełnić drogę na trasie Cyprianka – Zapusta i zwrócenie uwagi na chodnik 
z Cyprianki w stronę Łochocina, gdyż woda wypłukuje kostkę i fundament od lampy jest odsłonięty.  

Wójt Gminy -  poinformował ,że zna sytuacje chodnika  i będzie to naprawiał Zarząd dróg Krajowych gdyż jest 
to droga krajowa, natomiast  w związku upałami  ZGK nie wejdzie na drogi aby uzupełnić ubytki na 
drodze Cyprianka – Zapusta. 

Ad. 16  

Brak 

Ad.17  
 
Sosińska Magdalena – podziękowała ,za oddanie do użytku ścieżki rowerowej w miejscowości Fabianki. 

Zapytała Radną Ewę Szczepańską  dlaczego nie ma wypracowanego zdania i potrafi  tylko krytykować 
pana Wójta  za to co robi a nie bierze odpowiedzialności w głosowaniu. Poprosiła aby Radna 
Szczepańska odpowiedziała co ma znaczyć fakt iż wstrzymuje się od głosu.  

 
Radna Szczepańska Ewa - odpowiedziała ,że wstrzymała się od głosu gdyż nie jest zadowolona z wykonanych 

inwestycji. Nadmieniła, że zagłosowała tak jak uważała i nie musi się nikomu tłumaczyć z tego jak 
głosuje. Dodała ,że cieszy się  iż Wójt Gminy wziął sobie wskazane usterki do serca i obiecał naprawę 
źle zrobionych rzeczy.  

 
Sosińska Magdalena – powiedziała ,że nie udzielono jej odpowiedzi na zadane pytanie. Dodała ,że Pani 

Szczepańska Ewa jako Radna i osoba publiczna  jest zobowiązana wytłumaczyć się z tego jak głosuje. 
Nadmieniła ,że jeżeli osoba się z czymś nie zgadza to powinna głosować na „NIE”. 

 
Radny Mosakowski Wojciech – odpowiedział ,że głosowanie przeciwko wykonaniu budżetu było by ze strony 

Radnej Szczepańskiej nielogiczne gdyż RIO i wszyscy inni zaopiniowali budżet pozytywnie. Dodał ,że w 
związku iż Radna miała uwagi i wątpliwości co do wykonanych inwestycji  wstrzymała się od głosu.  

 
Uczestnik posiedzenia V Sesji  - zapytał czy istnieje możliwość zrobienia coś z drogą w Cypriance przy której 

mieszka 7 rodzin.  
 
Radny Piotr Jetter -  dopowiedział ,że chodzi o drogę w kierunku Państwa Prylińskich.  
 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że na zebraniu nie było żadnego wniosku o przebudowę tej drogi. Poprosił o 

doprecyzowanie pytania czy chodzi o remont czy budowę drogi.  
 
Uczestnik posiedzenia V Sesji – powiedział, że chodzi o przebudowę drogi na kostkę bądź asfalt. 
 
Wójt Gminy – nadmienił ,że wszystko w rękach mieszkańców. Dodał ,że we wrześniu odbędzie się podział 

funduszu sołeckiego i poprosił o wtrącenie tego wątku . 
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Uczestniczka posiedzenia V Sesji – poprosiła aby dokonać zakazu wprowadzania psów na plażę w Chełmicy 
Cukrowni. 

  
Uczestniczka posiedzenia V Sesji- podziękowała ,za ścieżkę rowerową. Zapytała dlaczego zostały wycięte 3 

kasztany przy drodze powiatowej w Chełmicy Cukrowni. 
 
Wójt Gminy -  powiedział ,że temat mocno odżył po usunięciu drzew , historycznie bardzo ważnych. Dodał 

,że dowiedział się iż temat został nagłośniony w prasie gdzie stwierdzono ,że to decyzja jego i jego syna. 
Wyjaśnił, iż jego syn był na stażu i w momencie zobowiązania dwie pracownice odeszły na 
macierzyńskie i nie mając wyjścia zaufał synowi. Dopowiedział, że w momencie powrotu pracowników 
z urlopu macierzyńskiego zwolni syna. Dodał, że wniosek o usunięcie drzew został wysłany do 
Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska ,który go zatwierdził. Dopowiedział ,że wnioskodawcą 
nie był Urząd Gminy Fabianki a Powiatowy Zarząd Dróg w Jarantowicach.  

 
Uczestniczka posiedzenia V Sesji- zapytała w jakim celu drzewa zostały wycięte. Jednocześnie poprosiła aby 

bacznie analizować decyzje odnośnie wycinki drzew.  
 
Tomasz Krzyżanowski- podziękował Wójtowi, za załatwienie sprawy dotyczącej drogi Urszulewo – Krępiny. 
 
Roman Jankowski -  podziękował za wykonanie drogi w Skórznie na osiedlu tzw. Podlasie.  
 
Radna Szczepańska Ewa – zapytała czym  kierował się Wójt podpisując zgodę na wycinkę drzew. Wskazała, 

iż Wójt podpisał zgodę na wycinkę jako pierwszy. 
 
Wójt Gminy – odpowiedział ,że jest to kłamstwo. Zapytał Radną Szczepańską ,kiedy została wydana decyzja?. 
 
Radna Szczepańska Ewa – odpowiedziała ,że nie wie kiedy została wydana decyzja natomiast pismo do RDOŚ-

iu poszło z Wójta podpisem.  
 
Wójt Gminy – odpowiedział, że każdą decyzję niezależnie od tego czy dotyczy ona drzew pod ochroną czy też 

ważnych drzew historycznie oddaje do opinii RDOŚ-iu. Dodał ,że na prośbę wnioskodawcy musiał 
wysłać projekt decyzji do uzgodnienia. 

 
Radna Powiatowa Błaszkiewicz Jadwiga – Pogratulowała Wójtowi uzyskania absolutorium jednocześnie 

życząc sukcesów w kolejnym roku.  
 
Ad. 18  
 
Przewodniczący Rady Gminy - zakończył posiedzenie V sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki w dniu  27 

czerwca  2019 roku.  
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